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Høring på statsbudsjettet 2025 (kapitler fordelt til utdannings- og forskningskomiteen) 

Prop. 1 S (2024-2025) 
 

Norske Fag- og Friskolers Landsforbund (NFFL) representerer frittstående skoler 
godkjent under privatskoleloven og fagskoleloven, og ønsker å komme med innspill til 
regjeringens forslag til statsbudsjett for 2025. 

 

Driftstilskudd til kap.6A-skolene (Post 72 Diverse skular som gir yrkesretta opplæring, 
overslagsløyving) 

I budsjettforslaget omtaler regjeringa prosessen som er satt i gang for å utrede 
alternative lovtilknytninger for å skape mer forutsigbarhet for skoler godkjent under 
kap.6A i privatskoleloven. NFFL representerer fire kunstskoler og Norsk 
Yrkesdykkerskole som er godkjent under dette kapittelet.  

I 2023 opplevde skolene et kraftig kutt i driftstilskuddet fra 75 prosent av tilskuddssatsen 
til 65 prosent. Dette satte skolene i en krevende situasjon. Hovedbegrunnelsen for kuttet 
var at regjeringen ønsket å flytte ressurser fra privat til offentlig skole, men 6A-skolene 
utgjør et skoletilbud som ikke eksisterer i det offentlige. NFFL har i flere skriftlige innspill 
redegjort for disse skolene som viktige utdanningsinstitusjoner.  

Det er positivt at det er satt i gang en utredning for å sikre skolene større forutsigbarhet. 
NFFL ber om at kuttet i tilskudd reverseres mens utredning av lovtilknytning pågår og 
inntil det kommer på plass en langsiktig og forutsigbar løsning for skolene. 

 

Toppidrett (Post 79 Toppidrett) 

Det er beklagelig at det i forslaget til statsbudsjett ikke legges opp til en regelfesting av 
tilskuddet, og det fortsatt er slik at skoler som er godkjent av Olympiatoppen ikke 
automatisk også får tildelt toppidrettstilskudd. Vi ber om at Stortinget følger opp dette.  

 



Kulturarvskolene (Post 83 Tilskot til Møbelsnekkerskolen, Plusskolen og Hjerleid 
Handverksskole)  

Det er veldig positivt at regjeringen har fått på plass et tilskudd til tre skoler som tar et 
stort ansvar for opprettholdelse av de små tradisjonshåndverksfagene som utgjør en 
viktig del av den immaterielle kulturarven. Det er imidlertid behov for en kraftig økning i 
tilskuddet ut over prisjustering for at dette skal dekke merkostnaden ved å opprettholde 
undervisning i små tradisjonshåndverksfag.  

 

Kapitaltilskudd til privatskoler (Post 82 Kapitaltilskot til privatskular, kapital- og 
husleigetilskot) 

Tilskuddet skal gå til husleie og vedlikehold av bygg. Det er behov for en kraftig 
oppjustering av tilskuddet hvis det skal komme i nærheten av å dekke de reelle 
kostnadene skolene har i forbindelse med skolebygg.  

 

Driftstilskudd til fagskolene (Post 60 Driftstilskot til fagskular) 

Det er veldig positivt at det satses på fagskolesektoren og at det bevilges midler til å 
opprette 1000 nye studieplasser. Det er imidlertid også behov for en kraftig økning i 
finansieringen av allerede eksisterende studieplasser. Fagskolesektoren er i dag 
underfinansiert. I tillegg må fagskolene bruke relativt mye ressurser på å stadig søke om 
midler for deretter å vente på fylkeskommunenes prioriteringer før de vet hva de vil 
motta av driftstilskudd kommende år. NFFL forventer at regjeringen i den varslede 
fagskolemeldingen vil gå gjennom finansieringssystemet for fagskolene. Det er viktig å 
sikre en større forutsigbarhet og likebehandling for fagskolene generelt. Det må også 
utarbeides en egen finansieringsmodell for kunstfagskolene slik at disse skolene 
skjermes fra at tilskudd justeres ut fra arbeidslivets direkte etterspørsel fra år til år. 
Kunstfagene har en egenverdi i samfunnet som grunnlag for levende kunst og kultur. 
Behovet for slik kompetanse må vurderes i et større og mer langsiktig 
samfunnsperspektiv. Kunstfagene er viktige bidragsytere inn i næringslivet, men 
kunstfagene blir sårbare hvis næringslivets direkte etterspørsel etter kompetanse skal 
være grunnlaget for en årlig prioritering av driftstilskudd til skolene.  

 

Nasjonalt studentombud fra 1. august 2025 (Kap. 241 Tiltak for høgare yrkesfagleg 
utdanning, Post 21) 

Det er veldig positivt at regjeringa foreslår å bruke 3 mill. kroner for å etablere et 
nasjonalt studentombud for fagskolestudentene. Dette er en satsning på 



fagskolestudentene og sikrer lik tilgang på råd og veiledning i forbindelse med 
studiesituasjonen.  

 

Økte driftstilskudd til NOKUT (Programkategori 07.60 Høgare utdanning og forsking) 

Det er positivt og helt nødvendig at driftstilskuddet til NOKUT (Nasjonalt organ for 
kvalitet i utdanninga) er foreslått økt med 12,5 mill. kroner. Det er viktig at dette fører til 
redusert behandlingstid på akkrediteringssøknader hvor NOKUT i dag utgjør en 
flaskehals.  

 

Mer forskning på høyere yrkesfaglig utdanning (kap. 201, post 70 i programkategori 
07.10 Administrasjon) 

Regjeringa foreslår at Norges Forskningsråd kan lyse ut 25 mill. årlig til forskning på 
høyere yrkesfaglig utdanning og fag- og yrkesopplæring. Dette er et viktig bidrag til videre 
satsning på høyere yrkesfaglig utdanning.  

 

 

 

 

 


